
Protokół 8/14 

ze wspólnego posiedzenia 

wszystkich stałych Komisji Rady Miejskiej w Paczkowie 

z dnia 21 sierpnia 2014 r. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rady wg załączonych list obecności. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Grzegorz Jasiok – Sekretarz Gminy Paczków. 

2. Dariusz Wąsiak – Skarbnik Gminy. 

3. Mieszkaniec Paczkowa. 

4. Ewa Paruzel – Smagacz – radca prawny Urzędu Miejskiego w Paczkowie. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1005, a zakończyło się o godzinie 1145. Wszystkich 

obecnych powitał Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej W. Nowakowska, która została 

wybrana na przewodniczącą posiedzenia. 

Następnie przedstawiła porządek posiedzenia. 

Porządek posiedzenia:  

1. Zapoznanie się z projektami uchwał. 

2. Sprawy różne. 

Przewodnicząca posiedzenia zwróciła się do członków Komisji czy zatwierdzają Protokół nr 

6/2014 z dnia 3.07.2014 r. ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu Rozwoju 

Gospodarczego i Promocji, Komisji Rolnictwa, Ekologii i Gospodarki Terenami oraz Komisji 

Rewizyjnej. Następnie zwróciła się do członków Komisji czy zatwierdzają Protokół nr 7/2014 

z dnia 3.07.2014 r. ze wspólnego posiedzenia wszystkich stałych komisji Rady Miejskiej w 

Paczkowie. W wyniku głosowania Protokół nr 6/2014 i 7/2014 z dnia 3.07.2014 r. zostały 

przyjęte jednogłośnie. 

Do pkt 1.  

Przewodnicząca posiedzenia poprosiła, o zabranie głosu przez mieszkańca Paczkowa. 

J. Pi przedstawił sprawę poruszoną w podaniu złożonym przez mieszkańców Paczkowa w 

sprawie przedłużenia obowiązujących umów dzierżaw działek 888/3 i 879/1 na okres 10 lat z 

przeznaczeniem na zieleń. Jest to skarpa, którą dzierżawią i utrzymują w porządku od kilku lat. 

Usunęli z niej gruz. Chcieliby tą skarpę kupić, ale mogłoby się to odbyć w przetargu 

nieograniczonym, dlatego zrezygnowano z kupna i wystąpiono o dzierżawę na okres dłuższy niż 10 

lat. Wkładają pieniądze w tą skarpę, a nie mają żadnej pewności. Nie mogą tej skarpy grodzić. Mogą 

założyć ogrodzenie, które można szybko rozebrać i to chcieliby zrobić, żeby ludzie nie zaśmiecali tej 

skarpy, nie wywozili tam gruzu. 

 



B. Małochleb zadała pytanie czy to jest działka budowlana? 

J. P odpowiedział, że nie, jest to teren zielony. Kiedyś jak było szambo to była to jedyna droga 

dojazdu do posesji p, którą mogła wywozić szambo. W Starostwie jest ujęte, że tam ma być droga. 

Część skarpy jest nasypana i jak będą w przyszłości robić drogę, to skarpa będzie musiała być 

podcięta. 

M. Kupczak przypomniał, że na posiedzeniach rozmawiano już na temat konieczności wybudowania 

drogi łączącej ulicę Bartosza z osiedlem, z dojazdem do basenu. Działka w ewidencji jest jako działka 

gminna. Trzeba byłoby zrobić rozeznanie ile potrzeba byłoby gruntu na drogę i ścieżki 

komunikacyjne. 

J. P odpowiedział, że teren chcą dzierżawić, a terenu dla drogi jest wystarczająco. Trzeba będzie 

skarpę podciąć. 

E. Mikołajczak stwierdził, że zna ten temat i dzierżawa nie przeszkadza w budowie drogi. Kilka lat 

temu ten temat próbowała zamknąć p. Ponadto wnioskodawcy mają obawy, że jeden z sąsiadów 

wybuduje na tym terenie garaż. 

P. Tetłak poinformował, że jako Klub Radnych Horyzont przychylają się do wniosku, który jest w 

pełni uzasadniony. Mieszkańcy dbają o ten teren. 

Przewodnicząca posiedzenia sformułowała wniosek: 

Komisje zapoznały się z podaniem w sprawie przedłużenia obowiązujących umów dzierżaw działek 

888/3 i 879/1 na okres 10 lat z przeznaczeniem na zieleń. Komisje podanie opiniują pozytywnie i 

wyrażają zgodę na przygotowanie uchwały w tej sprawie 

Wniosek w wyniku głosowania został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodnicząca posiedzenia poprosiła, o omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy Paczków na 2014 r.  

Skarbnik poinformował, że w załączniku nr 1 do uchwały w Dz. 756 dochody od osób 

prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek nieposiadających osobowości prawnej 

oraz wydatki związane z ich poborem, Rozdz. 75615 wpływy z podatku rolnego, podatku 

leśnego, podatku od czynności cywilnoprawnych, podatków i opłat lokalnych od osób 

prawnych i innych jednostek organizacyjnych § 0320 podatek rolny następuje zwiększenie o 

37.850,00 zł. jest to zwiększenie z uwagi na wykonanie budżetu za 7 miesięcy 2014r. Rozdz. 

75616 wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizn, podatku 

od czynności cywilno-prawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych w tym z 

tytułu dotacji i środków na finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych z 

udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3, § 0310 podatek od nieruchomości 

zwiększenie o 100.000,00 zł. również po analizie wpływów następuje zwiększenie. § 0320 

podatek rolny zwiększenie o 20 000,00 zł. Rozdz. 75618 wpływy z innych opłat stanowiących 

 



dochody jednostek samorządu terytorialnego na podstawie ustaw w tym z tytułu dotacji i 

środków na finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych z udziałem środków, 

o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3, § 0460 wpływy z opłaty eksploatacyjnej zwiększenie 

o 14.894,00 zł. § 0490 wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez jednostki 

samorządu terytorialnego na podstawie odrębnych ustaw zwiększenie o 400.000,00 zł. § 0690 

wpływy z różnych opłat zwiększenie 2.000,00 zł.. Dz. 758 różne rozliczenia, Rozdz. 75801 

część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego w tym z tytułu 

dotacji i środków na finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3, § 2920 subwencje ogólne z budżetu 

państwa następuje zmniejszenie o kwotę 165.566,00 zł. związane z błędnym wykazaniem 

dzieci w informacji przez szkołę w Dziewiętlicach. Rozdz. 75814 różne rozliczenia finansowe 

w tym z tytułu dotacji i środków na finansowanie wydatków na realizację zadań 

finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3, § 2030 dotacje 

celowe otrzymane z budżetu państwa na realizację własnych zadań bieżących gmin 

(związków gmin) zwiększenie 13.396,78 zł. są to środki w ramach refundacji otrzymane w 

2013 r., a związane z wydatkami w ramach funduszu sołeckiego. Dz. 801 oświata i 

wychowanie, Rozdz. 80101 szkoły podstawowe, § 0750 dochody z najmu i dzierżawy 

składników majątkowych Skarbu Państwa, jednostek samorządu terytorialnego lub innych 

jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych oraz innych umów o podobnym 

charakterze zwiększenie 3.125,00 zł. § 0970 wpływy z różnych dochodów zwiększenie 

1.020,00 zł.. W Dz. 852 pomoc społeczna, Rozdz. 85212 świadczenia rodzinne, świadczenia z 

funduszu alimentacyjneego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z 

ubezpieczenia społecznego, § 0900 odsetki od dotacji oraz płatności: wykorzystanych 

niezgodnie z przeznaczeniem lub wykorzystanych z naruszeniem procedur, o których mowa 

w art. 184 ustawy, pobranych nienależnie lub w nadmiernej wysokości zwiększenie 500,00 zł. 

§ 2360 dochody jednostek samorządu terytorialnego związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami zwiększenie 1.000,00 zł. § 

2910 wpływy ze zwrotów dotacji oraz płatności, w tym wykorzystanych niezgodnie z 

przeznaczeniem lub wykorzystanych z naruszeniem procedur, o których mowa w art. 184 

ustawy, pobranych nienależnie lub w nadmiernej wysokości zwiększenie 4.000,00 zł. W Dz. 

900 gospodarka komunalna i ochrona środowiska, Rozdz. 90019 wpływy i wydatki związane 

z gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie ze środowiska § 0690 wpływy z 

różnych opłat zwiększenie 1.106,00 zł. jest to dodatkowa kwota związana z opłatą za 

środowisko. W Dz. 926 kultura fizyczna, Rozdz. 92605 zadania w zakresie kultury fizycznej 

 



§ 2007 dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem środków 

europejskich oraz środków o których mowa w art.5 ust.1 pkt 3 oraz ust. 3 pkt 5 i 6 ustawy, lub 

płatności w ramach budżetu środków europejskich następuje korekta zmniejszająca dotację o 

kwotę 18.329,00 zł. projektu w ramach współpracy Polsko – Czeskiej realizowanej w latach 

poprzednich. Dochody bieżące po zmianach 33.402.817,28 zł. Dochody majątkowe w Dz. 

700 gospodarka mieszkaniowa, Rozdz. 70005 gospodarka gruntami i nieruchomościami § 

0760 wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego przysługującego 

osobom fizycznym w prawo własności zmniejszenie o kwotę 19.383 zł. W Dz. 758 różne 

rozliczenia, Rozdz. 75814 różne rozliczenia finansowe § 6330 dotacje celowe otrzymane z 

budżetu państwa na realizację inwestycji i zakupów inwestycyjnych własnych gmin 

(związków gmin) zwiększenie 31.980,37 zł. W Dz. 900 gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska, Rozdz. 90001 gospodarka ściekowa i ochrona wód § 6295 środki na 

dofinansowanie własnych inwestycji gmin (związków gmin), powiatów (związków 

powiatów), samorządów województw, pozyskane z innych źródeł zwiększenie 414.375,00 zł. 

Ta zmiana dotyczy wprowadzenia do budżetu zadania związanego z opracowaniem 

dokumentacji na gospodarkę wodno – ściekową Gminy Paczków. Finansowanie z 

mechanizmu norweskiego. Wkład własny będzie w granicach 190 tyś zł. Dochody majątkowe 

po zmianach wynoszą 3.313 761,37 zł. 

W załączniku nr 2 w Dz. 600 transport i łączność, Rozdz. 60016 drogi publiczne gminne § 

4270 zakup usług remontowych zwiększenie 6.000,00 zł. W Dz. 700 gospodarka 

mieszkaniowa, Rozdz. 70005 gospodarka gruntami i nieruchomościami § 4520 opłaty na 

rzecz budżetów jednostek samorządu terytorialnego zmniejszenie 4.000,00 zł. chodzi o opłatę 

śmieciową za lokatorów komunalnych. § 6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 

zmniejszenie 30.000,00 zł. rozdzielenie instalacji w budynku po byłym Corpo. W Dz. 710 

działalność usługowa, Rozdz. 71004 plany zagospodarowania przestrzennego § 4300 zakup 

usług pozostałych zwiększenie 10.000,00 zł. na pokrycie wydatków związanych z 

wydawaniem decyzji o warunkach zabudowy gdyż na części gminy nie ma planu 

zagospodarowania przestrzennego. Rozdz. 71095 pozostała działalność § 4300 zakup usług 

pozostałych zmniejszenie 5.000,00 zł. chodzi o zarządzanie targowiskiem. W Dz. 754 

bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, Rozdz. 75412 ochotnicze straże 

pożarne § 4170 wynagrodzenia bezosobowe zwiększenie 500,00 zł. są to umowy z 

kierowcami na obsługę sprzętu. § 4210 zakup materiałów i wyposażenia zmniejszenie 

19.348,00 zł. § 4300 zakup usług pozostałych zmniejszenie 1.000,00 zł. § 6050 wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych zwiększenie 20.680,00 zł. § 6060 wydatki na zakupy 

 



inwestycyjne jednostek budżetowych zmniejszenie 13.000,00 zł. § 6230 dotacje celowe z 

budżetu na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów 

inwestycyjnych jednostek nie zaliczanych do sektora finansów publicznych zwiększenie 

16.168,00 zł. Nowa rzecz to jest wprowadzenie dotacji dla OSP Kamienica w wysokości 

6.168 zł. dot. zakupu kamery termowizyjnej i sprzętu ratownictwa. W Dz. 801 Oświata i 

wychowanie, Rozdz. 80101 szkoły podstawowe § 4210 zakup materiałów i wyposażenia 

zwiększenie 4.145,00 zł. § 6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych zmniejszenie 

8.500,00 zł. Rozdz. 80113 dowożenie uczniów do szkół § 4300 zakup usług pozostałych 

zmniejszenie 5.200,00 zł. Dz. 852 pomoc społeczna, Rozdz. 85214 zasiłki i pomoc w naturze 

oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe § 4330 zakup usług przez jednostki 

samorządu terytorialnego od innych jednostek samorządu terytorialnego zwiększenie 

20.000,00 zł.  z przeznaczeniem na pokrycie wydatków osób umieszczonych w DPS-ach. W 

Dz. 853 pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej Rozdz. 85395 pozostała działalność 

§ 4120 Składki na Fundusz Pracy zwiększenie 5 200,00 zł. będzie realizowany W Dz. 900 

gospodarka komunalna i ochrona środowiska, Rozdz. 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona 

wód § 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych zmniejszenie 10.000,00 zł. § 6055 

wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych zwiększenie 414.375,00 zł. § 6056 wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych zwiększenie 185.250,00. Rozdz. 90002 gospodarka 

odpadami § 4300 zakup usług pozostałych zwiększenie 528.449,15 zł. związane z wywozem 

odpadów i utrzymaniem PSZOK-u. Rozdz. 90003 oczyszczanie miast i wsi § 4300 zakup 

usług pozostałych zmniejszenie 12.800,00 zł. jest to spowodowane tym, aby zbilansować 

budżet. Rozdz. 90015 oświetlenie ulic, placów i dróg § 4270 zakup usług remontowych 

zmniejszenie 66.000,00 zł. Dz. 921 kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, Rozdz. 92116 

biblioteki, § 2480 dotacja podmiotowa z budżetu dla samorządowej instytucji kultury 

zwiększenie 2.800,00 zl. Biblioteka przystąpiła do programu na zakup książek. Rozdz. 92195 

pozostała działalność, § 4260 zakup energii zmniejszenie 10.000,00 zł. W Dz. 926 kultura 

fizyczna, Rozdz. 92601 obiekty sportowe, § 4260 zakup energii zwiększenie 2.500,00 zł. z 

tytułu przejęcia przez Gminę szatni LZS w Gościcach, gdyż LZS zawiesił swoją działalność. 

W § 6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych zmniejszenie 394.830,00 zł. 

przesuwa się te środki na § 6059 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych i jest to 

związane z funkcjonowaniem basenu i stadionu miejskiego. Został podpisany aneks co do 

wysokości budżetu projektu doliczono wydatki, te które nie były wcześniej brane pod uwagę 

czyli zasilanie energetyczne i wykonanie zjeżdżalni, która była poza projektem. Wydatki po 

zmianie wynoszą ogółem 39.955.607,65 zl. 

 



W załączniku nr 3 przedstawiono przychody budżetu. 

W. Krótkiewicz poinformował, że wszystkie remonty w szatni np. malowanie w Gościcach 

przeprowadza sołectwo Gościce. Również w ramach funduszu sołeckiego są przeznaczane na 

ten cel środki (remont dachu i instalacja wodna). Tam odbywają się festyny, spotkania 

młodzieży. Zadał pytanie, gdyż zaskakuje go fakt podwyżki środków dla OSP. On i 

mieszkańcy mają zastrzeżenia do pracy mechaników, w niektórych miejscowościach, którzy 

są odpowiedzialni za sprzęt pożarniczy. Kilka razy w miesiącu powinien być uruchamiany 

sprzęt zgodnie z regulaminem. Jest karta pracy, za każdym razem kierowca powinien 

uruchamiać sprzęt: samochód, moto pompę, a to się nie dzieje. Nie ma nad tym kontroli. On 

się odezwał i został wrogiem. Nie może tak być że mechanik, który bierze pieniądze zjawia 

się raz w miesiącu, a w karcie pracy jest stwierdzane, że uruchamia zgodnie z regulaminem. 

Gdzie jest paliwo? Chciałby widzieć kartę pracy OSP Gościce. 

Przewodnicząca posiedzenia zauważyła, że W. Krótkiewicz ma zastrzeżenia do OSP Gościce, 

gdyż w innych miejscowościach nie ma takiego problemu. 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że W. Krótkiewicz powtarza ten temat od wielu lat. 

Rozmawiał z Komendantem na ten temat i obowiązki kierowcy sprawdza Naczelnik OSP, co 

stwierdza w karcie pracy. Wszystkie przeglądy, które powinny być wykonywane są 

wykonywane jest to potwierdzone. Sprzęt jest w gotowości bojowej. Nie ma potwierdzenia w 

faktach uwag zgłaszanych przez W. Krótkiewicza. 

W. Krótkiewicz przypomniał, że była burza i nie było czym wyjechać, żeby posprzątać 

drzewa. 

E. Mikołajczak zadał pytanie odnośnie zakupu kamery termowizyjnej dla OSP Kamienica. 

Przypomniał, że jakiś czas temu jednostka z Paczkowa wnioskowała o dofinansowanie 

zakupu takiej kamery dla jednostki w Paczkowie. Nie jest przeciwny temu, aby OSP miała 

taką kamerę, ale jego zdaniem ta kamera bardziej przydałaby się zawodowym strażakom w 

Paczkowie. 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że kamerę zakupuje się formalnie dla OSP Kamienica, a 

będzie użyczona dla jednostki w Paczkowie. 

M. Kupczak odniósł się do dyskusji w sprawie funkcjonowania OSP. Jeżeli są jakieś sygnały 

odnośnie nieprawidłowości, to czy była kiedykolwiek jakaś kontrola strony finansującej te 

jednostki? 

W. Kurowska odpowiedziała, że jeżeli chodzi o sprawność techniczną sprzętu i gotowość 

bojową jednostek OSP, to co roku jest przeprowadzany przegląd sprzętu przez Powiat wraz z 

przedstawicielami PSP w Paczkowie. Nie ma odstępstw od tego. Każda jednostka jest 

 



oceniania według ścisłej punktacji. Jeżeli są jakieś nieprawidłowości to wychodzą na 

przeglądach. 

M. Kupczak zauważył, że nie pytał o sprawność sprzętu, tylko o zasady finansowania. My 

finansujemy OSP płacimy za gotowość, dyżury i mamy prawo kontrolować środki publiczne.  

W. Krótkiewicz potwierdził, że raz w roku są kontrole, ale jemu chodzi o mechanika, który 10 

godzin w tygodniu ma mieć dyżury, a tego nie robi. 

W. Kurowska odpowiedziała, że skoro w Gościcach przeglądy potwierdzają fakt, że w 

Gościcach dzieje się coś nieprawidłowo, to znaczy, że mechanik nie wywiązuje się z 

obowiązków. Gdyby nie dbał o sprzęt to ten sprzęt nie działałby. 

W. Krótkiewicz poinformował, że mieszkańcy mają pretensje. 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że Komendant Gminny OSP nadzoruje na bieżąco wszystkie 

sprawy dot. obowiązków kierowców. Zaproponował, że jeżeli chcieliby porozmawiać na 

temat działalności OSP, to żeby zaprosić Prezesa i Komendanta na posiedzenie. Wszystkie 

rozliczenia są prowadzone przez Gminę. 

Przewodnicząca Komisji zakończyła dyskusję na ten temat. 

Przewodnicząca posiedzenia przystąpiła do omawiania projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Paczków na 2014 r.. 

Skarbnik poinformował, że z uwagi na to, że Burmistrz chciałby udzielić krótkoterminowej 

pożyczki dla Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Gminy Paczków miałaby to być pożyczka 

udzielona w kwocie 50 tyś zł. spłacona w tym roku niezbędna jest zmiana w uchwale w 

sprawie uchwalenia budżetu i ustalenia maksymalnej wysokości pożyczek i poręczeń 

udzielanych przez Burmistrza Gminy Paczków. Dlatego w § 5 wprowadza się ust. 2. 50.000 

zł. jest to wkład własny w projekt jednocześnie do wysokości uzyskanego dofinansowania. 

Jeżeli zadanie zostanie wykonane zgodnie z wnioskiem w odpowiednim terminie to 50.000 zł. 

wróci do budżetu Gminy. Jest to formalność. 

Z-ca Burmistrza poinformował, że Stowarzyszenie złożyło wniosek do LGD na montaż 

siłowni zewnętrznych w siedmiu sołectwach. 

J. Kalisz zadała pytanie, czy w Paczkowie też? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że Paczków nie ma sołectwa. Cały wniosek jest na kwotę 

62.500 zł. 50.000 zł. byłoby dofinansowanie, natomiast 12.000 zl. byłby wkład własny. W 

związku z tym, że Stowarzyszenie jest młode i na dzień dzisiejszy jeszcze nie ma możliwości 

żeby mogło na rynku komercyjnym pożyczyć te 50.000 zł. w związku z tym uważa, że taka 

pożyczka jest jak najbardziej uzasadniona. Jest to pożyczka, pieniądze wrócą do budżetu w 

momencie, jak Stowarzyszenie otrzyma dofinansowanie. Dzisiaj jest ocena wniosków i ma 

 



nadzieję, że się uda otrzymać to dofinansowanie. Najpierw wniosek oceni LGD, a później 

Urząd Marszałkowski. Realizacja wniosku do końca marca przyszłego roku. 

M. Kupczak zaproponował, aby zapoznać się z tym projektem w zakresie lokalizacji siłowni, 

wyposażenia tych siłowni. Trudno jest przeznaczać pieniądze nie wiedząc na co. Zauważył, 

że brak jest uzasadnienia do uchwały, a chciałby wiedzieć jak to będzie wyglądać. 

Przewodnicząca posiedzenia zauważyła, że na pewno we wniosku są podane numery działek. 

P. Tetłak zadał pytanie, czy wykonawca będzie wyłoniony w drodze przetargu? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że została zmniejszona kwota dot. zamówień publicznych 

więc w tej sytuacji, będzie coś na zasadzie przetargu ofert, coś na kształt uproszczonego 

postępowania przetargowego, zawsze musi być taki sposób przyjęty przy środkach unijnych. 

Sam wniosek składa Stowarzyszenie. Jeżeli Zarząd Stowarzyszenia się zgodzi i będzie chciał 

dać wniosek do wglądu radnym, to go przekaże. 

M. Kupczak zauważył, że ma świadomość, że jest to wniosek Stowarzyszenia, ale Gmina ma 

go wesprzeć więc ma prawo wiedzieć. 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że to nie znaczy, że trzeba wniosek przeglądać szczegółowo. 

Jaka jest intencja to powiedziano. 

M. Kupczak odpowiedział, że siłownie będą w siedmiu sołectwach i ma to bardzo ważną rolę 

kulturową. Radni muszą mieć wiedzę, co to ma być. 

W. Kurowska poinformowała, że dopiero dzisiaj będzie wiadomo czy będzie dofinansowanie. 

Poinformowała, że siłownie będą miały sołectwa: Kamienica, Stary Paczków, Ujeździec, 

Kozielno, Unikowice, Wilamowa i Ścibórz. 

Przewodnicząca posiedzenia zadała pytanie po ile elementów zostanie zakupionych? 

W. Kurowska odpowiedziała, że po dwa elementy. Tylko sołectwo Kozielno otrzyma trzy 

elementy, z uwagi na to, że jest tam jezioro i przyjeżdża tam dużo ludzi. 

W. Krótkiewicz zauważył, że będzie wojna i temat będzie musiał być jeszcze raz 

przegłosowany. 

Przewodnicząca posiedzenia zauważyła, że jeżeli to, co Z-ca Burmistrza powiedział nie 

wystarcza to zaproszą Prezesa Stowarzyszenia, który przedstawi projekt, jeżeli wniosek 

zostanie zaakceptowany. 

Skarbnik poinformował, że oprócz pożyczki zostanie udzielona dotacja w wysokości 12.000 

zł. 

Przewodnicząca posiedzenia zadała pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ 

nie było uwag przystąpiła do omawiania projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały 

Rady Miejskiej w Paczkowie nr V/20/2011 z dnia 3 marca 2011 r. w sprawie ustalenia strefy 

 



płatnego parkowania na drogach publicznych kategorii gminnej na terenie miasta Paczków, 

ustalenia wysokości stawek opłaty za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach 

publicznych w strefie płatnego parkowania, wprowadzenia opłat abonamentowych i zerowej 

stawki opłaty dla niektórych użytkowników dróg i określenia wysokości opłaty dodatkowej 

oraz sposobu pobierania tych opłat. 

Z-ca Burmistrza poinformował, że na ostatnim wspólnym posiedzeniu została podjęta decyzja 

o likwidacji strefy, wystąpiono do firmy obsługującej strefę z propozycją rozwiązania umowy 

na koniec lipca, ale firma się na to nie zgodziła. Zaproponowała rozwiązanie umowy za 

porozumieniem stron końcem sierpnia, czyli od września strefy nie będzie. 

B. Małochleb zadała pytanie co z abonamentami? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że wszyscy, którzy wykupili abonamenty będą musieli się 

zwrócić pisemnie o zwrot proporcjonalnie do czasu wykupienia abonamentu.  

Przewodnicząca posiedzenia przystąpiła do omawiania projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego. Poinformowała, że 

chodzi o pomieszczenie w budynku na cmentarzu w Paczkowie, w którym sprzedawane są 

znicze. 

Przewodnicząca posiedzenia przystąpiła do omawiania projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżaw nieruchomości gruntowych.  

Ponieważ nie było uwag odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Paczków lub jej 

jednostkom organizacyjnym oraz wskazania organów do tego uprawnionych. Poinformowała, 

że zdarzają się mieszkańcy, którzy zalegają z płatności i zgłaszają, że są w stanie zapłacić 

zadłużenie ale w czasie dłuższym niż 12 miesięcy. Ta uchwała jest na wniosek Komisji 

Budżetu, która rozpatruje takie sprawy. 

P. Tetłak zauważył, że podjęcie tej uchwały jest zasadne i pozwoli rozkładać zadłużenia na 

okres dłuższy niż 12 miesięcy. 

Na tym Przewodnicząca zakończyła 1 pkt posiedzenia. 

Do pkt 2. 

Przewodnicząca posiedzenia odczytała pismo p. Genowefy Konat. Następnie sformułowała 

wniosek: 

Komisje zapoznały się z pismem z dnia 3.07.2014 r. Pani G. Konat. Komisje pismo przyjęły do 

wiadomości.   

 



Przewodnicząca posiedzenia odczytała pismo Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej w 

Paczkowie w sprawie odbioru odpadów komunalnych, a dokładnie uregulowania spraw 

związanych z utrzymaniem, oczyszczaniem i dezynfekcją pojemników na odpady komunalne 

dla budynków wielorodzinnych. Pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Z-ca Burmistrza poinformował, że Zarząd Spółdzielni zaproponował, żeby Gmina w ramach 

usług dot. wywozu nieczystości myła pojemniki szczególnie spółdzielcze. Jest to dość rzadki 

przypadek, jeszcze z takim się nie spotkał. Próbowano przekonać Zarząd Spółdzielni, żeby 

złożyli w imieniu wszystkich spółdzielców jedną deklarację, tak żeby był jeden podatnik. Nie 

zgodzono się na to. Były różne interpretacje w tej kwestii i postanowiono nie przepychać się 

w tej kwestii. Nie było woli współpracy. Teraz kolejny pomysł. Odpisano pismo, że 

właściciele muszą dbać o pojemniki, bo skoro miałoby się myć spółdzielcom, to również 

indywidualne pojemniki trzeba byłoby myć. Jeżeli spółdzielcy chcą, to są firmy 

specjalistyczne, które myją pojemniki i niech zapłacą za mycie. 

M. Kupczak dal przykład, że np. Biedronka zleca mycie np. koszy. 

Przewodnicząca Komisji sformułowała wniosek: Komisje zapoznały się z pismem z dnia 11.08.2014 

r. Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej w Paczkowie w sprawie odbioru odpadów komunalnych. 

Komisje pismo przyjęły do wiadomości.   

Przewodnicząca posiedzenia odczytała wniosek Klubu Radnych Horyzont w sprawie 

utworzenia tzw. budżetu obywatelskiego. Wniosek stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

Następnie odczytała opinię radcy prawnego Urzędu w sprawie projektu uchwały złożonego 

przez Klub Radnych Horyzont w tej sprawie. Opinia stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

P. Tetłak poinformował, że przygotowując projekt uchwały wzorowali się na rozwiązaniach 

funkcjonujących w innych miastach, gminach. Nie jest tak, że wyjęto takie rozwiązania z 

kapelusza. Ale to nie jest najważniejsze. Im zależy na tym, aby było takie narzędzie, które 

daje możliwość współdecydowania o budżecie. Natomiast konkretne zapisy formalne nie są 

dla nich istotne, dlatego są otwarci na dyskusję, na wszelkie poprawki. Cel powinien w tej 

sprawie być wspólny. Radczyni powołuje się do odwołania w nagłówku do uchwały w 

sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami. Zaproponował, aby nie 

powoływać się na tą uchwałę. Druga korekta dotyczy zapisu wejścia w życie uchwały 

wystarczy zapis poprawić, że wchodzi w życie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Opolskiego. 

 



J. Kalisz poinformowała, że w Nysie trwają konsultacje w sprawie budżetu obywatelskiego. 

Tutaj z zazdrością słyszą, że na wsiach podejmowane są inicjatywy odnośnie siłowni, 

natomiast należy dać mieszkańcom miasta, gminy możliwość współdecydowania, składania 

propozycji o charakterze otwartym. 

P. Tetłak zadał pytanie, czy chcą wprowadzić budżet obywatelski, czy jest taka wola? 

Z-ca Burmistrza zauważył, że inicjatywa jest godna poparcia, kłopot tylko w tym, że późno 

się pojawiła. Propozycja jest taka: w związku z tym, że projekt budżetu przedkłada Burmistrz, 

który na 99% przedstawi w projekcie budżetu na przyszły rok 100 tyś na zadania budżetu 

obywatelskiego. Ograniczenie tylko do zadań inwestycyjnych. Co do terminów to decyzja 

należy do radnych jak chcą to przeprowadzić. Czy teraz chcą ustalić terminy, czy zostawić to 

nowej Radzie i Burmistrzowi do ustalenia. Nie trzeba się śpieszyć z wnioskami. Można je 

rozciągnąć na marzec, kwiecień przyszłego roku, dajmy sobie więcej czasu, żeby dobrze 

przeanalizować te wnioski, żeby ludzie mieli czas na zaznajomienie się i zgłoszenie 

propozycji. W kwietniu wprowadzono by wnioski w ramach zabezpieczonych wcześniej 100 

tys zł. do budżetu na konkretne zadania. 

Przewodnicząca posiedzenia zaproponowała, aby było to zarządzeniem burmistrza. 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że tego nie przesądza. Zabezpieczyć środki, a następna Rada 

zadecyduje. Taka jest sugestia w związku z tym, że będzie realizował przyszłoroczny budżet 

inny Burmistrz i nowa Rada. 

P. Tetłak stwierdził, że cieszą się z tego, że dostrzegają potrzebę takiego rozwiązania. Cieszą 

się z poparcia i deklaracji, że taka kwota zostanie zabezpieczona. Jest to duży krok. Jeżeli 

chodzi o zaproponowane rozwiązane to myśli, że są w stanie przystać na nie. Jedynie jeżeli 

będą to zadania inwestycyjne to mogą nie zmieścić się w roku. Zaproponował, aby termin 

przesunąć nie do marca, a do grudnia tego roku, żeby więcej czasu mieć na realizację. 

Zaproponował zmodyfikowanie uchwały i harmonogramu. 

Przewodnicząca posiedzenia poinformowała, że w Nysie jest to wprowadzone zarządzeniem 

burmistrza. 

Ewa Paruzel – Smagacz poinformowała, że tak w Nysie jest to zarządzenie burmistrza. 

Przewodnicząca posiedzenia poinformowała, że zarządzenie wchodzi w życie z dniem 

podjęcia, nie trzeba go publikować. 

Ewa Paruzel – Smagacz poinformowała, że co do uchwały, to w Gminie Paczków są ustalone 

pewne zasady, które są uniwersalne. Cała procedura konsultacji powinna być zgodna z tą 

uchwałą. Nie można obrać innej drogi niż ta, która na dzień dzisiejszy obowiązuje. 

 



P. Tetłak zauważył, że niektóre rozwiązania zaproponowane przez nich dają możliwość 

uproszczenia tej procedury, a uchwała narzuca pewne rozwiązania, które pociągać będą za 

sobą koszty. 

Ewa Paruzel – Smagacz poinformowała, że jest to akt obowiązujący i odnośni się do 

wszystkich konsultacji również do budżetu obywatelskiego. 

P. Tetłak zauważył, że generalnie wniosek jest taki, żeby próbować zmienić uchwałę o 

konsultacjach. 

Przewodnicząca posiedzenia sformułowała wniosek: Komisje przychylają się do wniosku dot. 

utworzenia budżetu obywatelskiego i zabezpieczenia w tym celu w projekcie budżetu na 2015 r. 

kwoty w wysokości 100 tyś zł. 

Wniosek w wyniku głosowania został przyjęty jednogłośnie. 

P. Tetłak zadał pytanie co w kwestiach formalnych? Czy idzie się w kierunku zarządzenia? 

Przewodnicząca posiedzenia odpowiedziała, że sprawa zostanie rozpatrzona na kolejnych 

posiedzeniach. 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że musi się Burmistrz wypowiedzieć. 

M. Kupczak zauważył, że wystarczy pozycja w budżecie. 

Z-ca Burmistrza zaproponował, aby zostawić rozstrzygnięcia nowemu Burmistrzowi. Natomiast 

pozycja w budżecie będzie. 

P. Tetłak zadał pytanie czy mogą liczyć na zmiany w uchwale o konsultacjach? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że tego nie ustalał. 

Przewodnicząca posiedzenia odpowiedziała, że procedury będą omawiane na kolejnych 

posiedzeniach. 

W. Krótkiewicz zadał pytanie, czy konieczne było pobieranie opłaty za basen w dniu otwarcia? 

E. Mikołajczak odpowiedział, że w dniu otwarcia na basenie było 150 osób. 

B. Małochleb zadała pytanie odnośnie organizacji dożynek gminnych, które odbędą się 30.08.2014 r. 

czyli w sobotę na placu targowym. Czy rano ci co handlują będą mogli korzystać z tego placu, który 

jest miejscem ich pracy? Zadała pytanie co dalej z domem plastykiem? 

P. Tetłak zadał pytanie czy osoby, które wnoszą opłaty za rezerwację stanowisk będą miały zwróconą 

kwotę przez to, że nie będą mogły handlować. 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że ceny biletów za basen Burmistrz ustala zarządzeniem. Ich zdaniem 

ceny są tak symboliczne, że nie było potrzeby wpuszczania za darmo i Burmistrz nie zdecydował się 

na taką promocję. Jeżeli chodzi o targowisko to również mieli takie wątpliwości, ale doszli do 

wniosku, że jeden dzień w roku nic się nie stanie, jeżeli nie odbędzie się odbywał handel na 

targowisku, tym bardziej, że różnie ten handel w różnym okresie wygląda. Ponadto jest to święto 

Gminy, a handlujący od dwóch miesięcy wiedzą, że nie będzie handlu. 

 



B. Małochleb zaproponowała, aby dać możliwość handlu do godziny 1100. Dla tych ludzi jest to 

miejsce pracy. 

Z- ca Burmistrza odpowiedział, że rozważano taką możliwość, ale nie ma możliwości pogodzenia 

technicznego dlatego, że sołectwa muszą się przygotować i potrzebują wcześniej te miejsca. Jeżeli 

chodzi o rezerwację nie planują zwracać opłat, gdyż wynoszą one 10 zł. za miesiąc i tak niskich opłat 

nigdzie nie ma. Ponadto w sierpniu jest 40% placu zajęte. Doszli do wniosku, że w jeden dzień w roku 

nic się nie stanie, a osoby handlujące to zrozumieją. Odnośnie domu plastyka, to budynek został 

przejęty od 1 lipca. Od 1 września będą odbywać się zajęcia plastyczne finansowane z dotacji z 

Powiatu. Oprócz tego będzie przez 23 godziny tygodniowo nadal funkcjonowało ognisko plastyczne. 

Działa to na zasadzie ustawy o systemie oświaty cykl trwa 2 lata. To będą dodatkowe zajęcia w tym 

samym budynku. Na pewno Powiat w tym roku nie obniży kosztów funkcjonowania budynku. 

Budynek Powiat użyczył Gminie, a Gmina będzie użyczać pomieszczenia ognisku. 

B. Małochleb zadała pytanie czy wiadomo co będzie od stycznia? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że nie wiadomo co będzie od stycznia jeżeli chodzi o finansowanie. On 

osobiście i środowisko Paczkowskie będzie przekonywać nową Radę Powiatu, żeby prowadziła 

zajęcia w dotychczasowej formule. Czyli nadal zadanie Powiatu i prowadzone przez Powiat. 

Działalność szkoły plastycznej w Nysie jest rozszerzana, więc powinni się starać, żeby mieć uczniów 

do tej szkoły. 

P. Tetłak zadał pytanie czy wszyscy pracownicy znajdą zatrudnienie? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że pani kierownik przechodzi na emeryturę, będzie miała 5 godzin, pan 

Piotr jest w stanie nieczynnym do lutego, ma zapewnione wynagrodzenie, a oprócz tego będzie z nim 

spisana umowa, sprzątaczka też będzie zatrudniona. Wszyscy utrzymają pracę.  

B. Małochle zaproponowała, aby handlujący na targowisku mogli w dniu dożynek handlować albo 

koło stadionu, albo do godz. 1100. 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że nie rozważano tego. Ponadto sołectwa powiedziały, że potrzebują 

plac od rana. 

P. Tetłak zauważył, że to jest tak samo jak gdyby kazano kupcom w Rynku na jeden dzień zamknąć 

sklepy. 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że myśli, że nic złego się nie stanie. Uwagi przekaże Burmistrzowi. 

E. Mikołajczak zadał pytanie czy wiadomo co z domem dziecka w Paczkowie? Są różne informacje na 

ten temat. 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że rozmawiano na ten temat z Zarządem Powiatu, który twierdzi, że 

ponosi duże koszty utrzymania tego budynku, gdyż wychowanków jest niewielu, a budynek duży, 

koszty utrzymania są wysokie. Była koncepcja, że zostanie przeniesiony do budynku gdzie znajduje 

się Wydział Komunikacji, ale koszty dostosowania budynku wyniosłyby około 500 tyś zł. więc ta 

koncepcja upadła. W tej chwili Zarząd nie ma ostatecznego stanowiska w tej sprawie. Są różne 

 



warianty typu dzielenie budynku, czy przeniesienie poza Paczków, co jest najbardziej niepokojącą 

wersją. Na razie chcieliby, żeby nic nie zmieniano. 

P. Tetłak zauważył, że Zarząd Powiatu widzi oszczędności tylko w Gminie Paczków, natomiast sam 

zakupił pałac na swoją siedzibę. Zadaniem Gminy jest informowanie o tym mieszkańców. 

K. Motyka przekazała uwagi mieszkańców Ujeźdźca, którzy uważają, że wysypisko śmieci nie ma 

właściciela. Jest brudno, śmieci fruwają wszędzie. 

W. Krótkiewicz poinformował, że zniknęły kosze na plastiki. Teraz ludzie zostawiają plastiki obok 

pojemników, które pozostawiono. 

Przewodnicząca posiedzenia przypomniała, że przez wiele lat uczono mieszkańców segregowania 

śmieci, natomiast teraz ucieka się od tego. 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że nie ucieka się od tego, tylko obciąża się właścicieli kosztami. 

Właściciele mają obowiązek segregować, jeżeli chcą to robić muszą zaopatrzyć się w pojemniki. 

Przewodnicząca posiedzenia zauważyła, że nawet jak mieszkańcy segregują to firma wywozowa 

wszystko razem sypie na jedne samochody. 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że tak się dzieje, gdyż segregowane odpady są zanieczyszczone. 

Zaproponował, aby zaprosić Prezesa i podsumować rok funkcjonowania nowych zasad. Chodzi też o 

to, żeby nie ponosić zbyt wysokich kosztów, zwłaszcza, że zwiększyła się ilość wywożonych 

odpadów. Starają się przyjąć jak najtańszy system, bo nie ma problemu, aby podnieść opłaty i 

wyposażyć w pojemniki mieszkańców. W Domaszkowicach jest jedna taśma i segregowane i 

niesegregowane są poddawane temu samemu procesowi. 

E. Mikołajczak zadał pytanie czy śmieci są ważone? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że odpady są ważone na wadze w Domaszkowicach, a oprócz tego 

samochody są wyposażone w GPS-y i jest dostęp do programu i można sprawdzić, gdzie kierowca się 

zatrzymywał. 

M. Kupczak zauważył, że różnica pomiędzy ceną za śmieci segregowane, a niesegregowane nie 

zachęca do segregacji, może trzeba to zmienić? 

Przewodnicząca posiedzenia zamknęła dyskusję na powyższy temat. 

Na posiedzeniu podjęto następujące wnioski: 

1. Komisje zapoznały się z projektami uchwał kierowanymi na sesję Rady Miejskiej w Paczkowie w 

dniu 21.08.2014 r.  

− w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Paczków na 2014 r. 

− w sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków na 2014 r. 

− w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w Paczkowie nr V/20/2011 z dnia 3 marca 2011 

r. w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych kategorii gminnej 

na terenie miasta Paczków, ustalenia wysokości stawek opłaty za parkowanie pojazdów 

samochodowych na drogach publicznych w strefie płatnego parkowania, wprowadzenia opłat 

 



abonamentowych i zerowej stawki opłaty dla niektórych użytkowników dróg i określenia 

wysokości opłaty dodatkowej oraz sposobu pobierania tych opłat. 

− w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego. 

− w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżaw nieruchomości 

gruntowych. 

− w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania i 

rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

przypadających Gminie Paczków lub jej jednostkom organizacyjnym oraz wskazania organów 

do tego uprawnionych. 

Komisje nie wnoszą uwag do przedstawionych projektów uchwał. 

2. Komisje zapoznały się z podaniem w sprawie przedłużenia obowiązujących umów dzierżaw 

działek 888/3 i 879/1 na okres 10 lat z przeznaczeniem na zieleń. Komisje podanie opiniują 

pozytywnie i wyrażają zgodę na przygotowanie uchwały w tej sprawie 

3. Komisje zapoznały się z pismem z dnia 11.08.2014 r. Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej w 

Paczkowie w sprawie odbioru odpadów komunalnych. Komisje pismo przyjęły do wiadomości.   

4. Komisje zapoznały się z pismem z dnia 3.07.2014 r. Pani G. Konat. Komisje pismo przyjęły do 

wiadomości.   

5. Komisje przychylają się do wniosku dot. utworzenia budżetu obywatelskiego i zabezpieczenia w 

tym celu w projekcie budżetu na 2015 r. kwoty w wysokości 100 tyś zł. 

6. Komisje wnioskują o zaproszenie na kolejne posiedzenie Komisji Prezesa ZUKiM-u w sprawie 

gospodarki odpadami komunalnymi. 

7. Komisje wnioskują o zaproszenie na kolejne posiedzenie Komisji Prezesa ZUKiM-u w sprawie 

gospodarki odpadami komunalnymi. 

 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym zamknięto posiedzenie wszystkich 

stałych Komisji Rady Miejskiej w dniu 21 sierpnia 2014 r.  

Protokół sporządziła:          Przewodnicząca posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa      Wiesława Nowakowska

 



 
 

 


